
 
 
Oktatási és Kulturális Bizottság 
részére 
 

 

Beszámoló 

a 2016. június-augusztusi önkormányzati rendezvényekről 

 

1.Semmelweis-nap    

2016.07.04.  

Faluház, nagyterem 

A rendezvény az egészségügyi dolgozók köszöntése meglepetésműsorral, fogadással.  
Az esemény jó hangulatának megalapozásában a fellépő Dvorák-Patka művészpáros rutinja 
sokat segített. 
Az időpont megválasztása szűk keretek között mozog a rendelési idők miatt. 
A visszajelzett létszám közel 60 fő volt, ugyanakkor 35 fő jelent meg a rendezvényen. 
Az étel elegendő volt,  de ebédidő lévén erre mindig hangsúlyt kell fektetni. 
A résztvevőktől csak pozitív visszajelzést kaptunk. 
 
2.Szent István-nap    

2016.08.20.  

Faluház, nagyterem és kert, parkoló 

Az ünnepek kultúrájának gondozása fontos közösségépítő, nemzeti és helyi identitásterősítő 
feladat. Az ünnepség méltó volt mindehhez.  
Sajnos, a Képviselő-testület tagjai közül alig jelentek meg, pedig hagyományosan a 
vendéglátásban szerepük lett volna.  
Az ünnepi műsor, a tüzijáték színvonalas volt, a Tárkány Művek koncertje vegyes érzelmeket 
keltett, a régi nép- és világzenei dalaikat kedvelték, de legújabb számaik (ezeket nem is kértük 
a műsorba) nem arattak nagy sikert.  
A Faluház kertje feldíszítve kiváló hátteret adott az esti koncertnek és vendégeskedésnek. 
Látogatószám: kb. 450-500 fő és a tűzijáték több ezres közönsége.  
 
3. ETNA 
2016. 08.27.  
Fő tér 
Idén 11. alkalommal került megrendezésre az Ez A Te Napod ifjúsági nap.  
Alapelve a múltidézés, a retro volt: délelőtt kora délután sport programokkal( streetball, 
csocsó, ping-pong), s 13.00-tól színvonalas kulturális programokkal a színpadon ( 
táncbemutató, dob felvonulás, koncertek). 
 
 



 
A régi hagyományokhoz visszatérve, újból több szervezet közös szervezésében, az ifjúsági 
koordinátor felügyeletével született meg (Fiatalok a Fiatalokért Biatorbágyi Közhasznú 
Egyesület, a Biatorbágyi Család- és Gyermekjóléti Szolgálat és a Faluház). 
A helyszín, a Fő tér alkalmasnak bizonyult az esemény lebonyolítására.  
A rendezvény anyagi hátterét egy fő szponzor, és a Biatorbágyi Önkormányzat által 
elfogadott ifjúsági koncepció nyújtotta pénzügyi keret biztosította. A színpad, a fő zenekar, és 
a rendezvény biztonságát felügyelő biztonsági szolgálat felajánlásban a szponzor 
támogatásával, egyéb költségek pedig az Önkormányzat keretéből kerültek kifizetésre. 
A rendezvény biztonságos lebonyolításában a biztonsági cég mellett a helyi rendőrség, 
polgárőrség, és Bűnmegelőzési Egyesület is segített. Ennek is köszönhető, hogy 1-2 esetet 
leszámítva végig problémamentsen zajlott a rendezvény. 
Látogatólétszám: a délelőtti-koradélutáni sportprogramokra szinte alig, az előzenekarra 
csekély érdeklődés mutatkozott, az esti koncerten kb. 500-600fő vehetett részt. A korosztályi 
összetétel vegyes volt, a fő zenekar sok középkorú látogatót is vonzott. 
 
Fejlesztési javaslatok: 
A helyszín technikai-takarítási biztosítására sokkal nagyobb hangsúlyt kell fektetni, szükséges 
a Városüzemeltető Kft. bevonása. Fontos, hogy már az éves önkormányzati naptárban 
szerepeljen a rendezvény, legyen gazdája előre tervezetten. A korai kezdés és egész napos 
programok a kevés látogató miatt nem szükségesek, inkább tömörebb, de több látogatót vonzó 
időpont szükséges. Elég a délutáni kezdés, hiszen a célcsoport, a fiatalok életviteléhez ez 
igazodik. A fő koncert későbbi időpontra tolásával az amatőr zenekarok is később tudnának 
kezdeni s megfelelő közönség előtt tudnának játszani. A fiataloknak jobban passzoló, 
korosztályuknak jobban ismerős főzenekar kiválasztása szükséges.Érdemes lenne nyitni a 
szomszédos települések irányába is, térségi ifjúsági nappá alakítani az Ifjúsági napot. A sport 
részéből csak a népszerű elemeket kellene megtartani délután-este (streetball és  csocsó) 
 
A fenti összefoglalót Tóth Tamás ifjúsági koordinátor segítségével állítottam össze, aki úgy 
összegezte a napot, hogy „Összességében egy remek hangulatú ifjúsági napon vagyunk túl, 
ami újra a régi ETNÁkat idézte.”  
 
 
Biatorbágy, 2016. szeptember 15. 
 
Szádváriné Kiss Mária igazgató 



 
 
 
 
 
 
 
 
Városünnep értékelés 
 

1. A főbb paraméterekről: 
- Időpont: fontos lenne, hogy  ne ütközzön más intézményi programokkal – ne legyen 

ballagás az ált. iskolában szombaton, mert így kevesebben vannak a gyerekprogramon 
- Helyszín: ismét szűknek bizonyult, a színpad fellépők és személyzet általi 

megközelítése nehézkes, a fellépők öltözői nem alkalmasak a funkcióra, a színpad 
körül többször elestek fellépő gyerekek, nincs hely a pakolásra, közlekedésre, öltöző 
sátorba nem lehetett áramot vezetni… A nézőteret érdemes lenne árnyékolni, a 
meglévő áramvétel még mindig kevés a téren. Kiváló biztonságtechnikai személyzetet 
béreltünk-hosszú távú kapcsolat érdemes.  
Megfontolandó a Füzes-patak partjára tenni a rendezvényt. 

- Eszközpark: érdemes lenne kültéri székeket vásárolni, uis. a faluháziak alkalmatlanok 
az ülésre és sok teljesen leamortizálódott. Jó döntés volt sörpad szettekre beruházni, 
bővíteni kellene a készletet. Jó lenne még a faluházi háromszög hirdető táblák helyett 
rendes, könnyen mozdítható hirdetőtáblákat venni.  

- Költségvetés: februárban célszerű a kijelölt összeget tudatosítani, a főbb paramétereket 
meghatározni, a főbb tételeket beárazni, sőt, a nagy fellépőket már decemberben jó 
lenne lekötni. 

- Cél és célcsoport: már novemberben, a Fh. munkaterve elfogadásakor rögzíteni 
kellene a főbb elveket. Minden réteget külön megszólítunk vagy van közös 
programkínálat, a városlakókat és testvértelepülési vendégeinket szólítjuk meg vagy a 
környékünkön élőket is. Teljes éves kulturális seregszemlét vonultatunk föl (kis 
nézettséggel, sok apró, de macerás produkcióban) vagy az adott év kiemelt kulturális 
kínálatából csemegézünk vagy forgó rendszerben évente csak néhány civil csoportot 
kérünk meg szereplésre. Péntek ifi nap újragondolása kívánatos. Legyen-e konferencia 
vagy helyette más, ha marad lehetne Arcvonások – szereplők, akikre büszkék vagyunk 
a településünkön témában és közös fotókiállítás. Célszerű átgondolni újra! (Tízéves a 
város, 25 éves a faluház és a PMAMI 2017-ben.) 

- Szervező partnerek: érdemes előre lefektetni a feladat-felelős koordinátákat, világosan 
elhatárolni a fh. és önkorm. feladatait. Időben elindítani a protokoll kapcsolatfelvételt, 
majd kiadni a Fh-nak a lebonyolítást, meghatározni az önkormányzati protokoll 
határvonalait.  

- Marketing: előre marketing tervet kellene készíteni, megjelölve a Fh., tévé, polg.hiv 
feladatait. Idén kicsit gyengébb volt a propaganda. 

2. Tartalmi elemek napokra lebontva: 
Péntek du-n: képviselők kevesen voltak, viszont a hivatalból Miklós Kriszta és Mester 
Laci a fontos. A műsor rendben lement, az étel finom volt, a catering abszolút megfelelő 
volt. 
Péntek este: korai volt a kezdés, csak normális koncert és max. egy diszkós, minőségibb 
élő zene, rövidebb ideig tartson, étkezés és alkohol kérdését rendezni, terület fizikai 
lehatárolása legyen meg. Az elején tizenévesek voltak kint jobbára, később kb.3-400-an 



lehettek késő este. A biztonsági szolgálat erre a létszámra elegendő volt, ha többen lettek 
volna, nekik is emelt létszámban kellett volna jelen lenniük. 
Szombat de-n: 11-nél előbb nem érdemes kezdeni a gyerekprogramokat, mert addig nincs 
közönség. Konferencia megfontolandó, esetleg csak egy érdekes előadás az adott témában 
pl. 10-12 között, ami mindenkit érinthet. Bringapont jól működött, népszerű volt, Zelenka 
András készséges – érdemes a jövőben is vele dolgozni. 
Szombat du-n: Színpadi protokollt előbb pontosítani, minden fellépővel a Fh. munkatársai 
beszéljenek. Vásárosok csak bio-díszletek, nem forgalmaznak, civilek kevesen és rövid 
időre jönnek ki. Felvonulásnál még pontosabb meghatározások kellenek. Esti nagy 
programokon nagyon szűk a Fő tér, nehéz a technika és a fellépők, szervezők  
közlekedése. A Karthagó és a bulizenekar színvonalas produkciója kulturált közönséget 
vonzott. 
Vasárnap: a koszorúzást is nyitni-zárni kell, a tájházat pontosan kell kinyitni. A délutáni 
színpadi produkciók rendkívül színvonalasak voltak, a játékok nagyon népszerűek. A 
Budapest Bár is nagy sikert aratott, az esőben is kitartott előadó és néző egyaránt.  
Az elpakolás gyorsan és rendben ment a zord idő ellenére. A Fh. személyzetének 
(technika)  is szükséges lenne esőkabátot beszerezni.  
Emberi erőforrások: Mind az előkészítés, mind a lebonyolítás során emberhátrányban volt 
a Faluház csapata (betegállományok), elsősorban férfi munkaerőből hiányzott. 
Városgondnokság segítsége nagyon fontos volt, köszönjük.  
ÖSSZEGZÉS 
A látogatók visszajelzései alapján egy színes, jól szervezett, komplett rendezvény született 
ismét számos partner együttműködésével. A civilek elégedettek voltak a bevételeikkel. 
Belülről nézve kicsit ziláltabb belső struktúrát mutató rendezvény volt, amelyben azonban 
az adott problémás helyzeteket mindig meg tudtuk oldani. Rendkívül fontosnak tartjuk a 
rendszeres, világos információáramlást szervezeteken belül és között és a folyamatos 
kommunikációt, meghatározott pontokon (november-Fh. munkaterv, febr.-költségvetés 
elfogdás, márc.-főbb programelemek meghat., ápr-tól rendszeres pü-i konzultáció, május-
június több operatív megbeszélés) a széles körű visszacsatolást, ellenőrzést.  
 
Biatorbágy, 2016-06-22 
 
Szádváriné Kiss Mária igazgató  
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